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Keď vošiel do Kafarnaumu, prišiel k Nemu stotník a prosil Ho: 6Pane, sluha mi leží doma ochrnutý 

a strašne sa trápi. 7Povedal mu Ježiš: Ja prídem a uzdravím ho.8Ale stotník odpovedal: Pane, nie 

som hoden, aby si vošiel pod moju strechu; povedz len slovo a ozdravie môj sluha. 9Veď aj ja som 

človek podriadený vrchnosti a mám pod sebou vojakov. Keď poviem tomuto: Choď! - ide, a 

druhému: Poď sem! - príde, a svojmu otrokovi: Urob toto! - urobí. 10Keď to Ježiš počul, zadivil sa a 

povedal tým, ktorí Ho nasledovali: V pravde hovorím vám: U nikoho v Izraeli nenašiel som takej 

viery. 11Hovorím vám, že mnohí prídu od východu a od západu a budú stolovať s Abrahámom, 

Izákom a Jákobom v kráľovstve nebeskom, 12ale synovia kráľovstva budú vyhodení von do tmy; 

tam bude plač a škrípanie zubov. 13A stotníkovi Ježiš povedal: Choď a staň sa ti, ako si uveril! I 

ozdravel mu sluha v tú hodinu. 

 

Suspírium: 

Buď, Kriste Pane, pomocník náš stály, 

aby sme dobrým vždy zlé premáhali. 

V pokoji žiť nám s každým, Pane daj 

a k pravej službe sily pridávaj. Amen 

 

Milí bratia, milé sestry, dnes chceme hovoriť o tom, ako Pán Ježiš zasahuje do našich životov a ako 

dobrým premáha zlo, ktoré na nás číha na každom kroku. Nuž a práve túto tému rozoberá aj  náš  

prečítaný kázňový text. I tu vidíme víťazstvo Božieho Syna v ľudskom živote. Písmo Sväté  nám 

i v tomto texte ponúka príklad viery a dôvery v Božie zasľúbenia a tým aj dôvery v Božieho Syna. 

  

Čítali sme o stotníkovi, vojakovi rímskej armády, ktorý bol niečím zvláštny, iný ako ostatní. Iste ste 

videli  filmy a čítali knihy s touto tematikou.  A čo sme videli? Čo sme sa dočítali? To že väčšina 

pánov nezaobchádzala zo svojimi sluhami práve najlepšie. Považovali svojich sluhov za svoj 

majetok a tak sa k nim aj správali. Nuž a práve v tom bol stotník s prečítaného kázňového textu 

celkom iný. On  si vážil svojich sluhov. Nuž teda ako to bolo zvykom a bežným postupom 

v pohraničných mestách aj v meste Kafarnaum  bola  posádka počítajúca 100 mužov v plnej zbroji.  

Vojaci miernili nenávisť, ktorá tam vládla. 

 

Na tomto pozadí nám viera rímskeho  dôstojníka  vyniká ešte oveľa  jasnejšie. Vidíme z akým 

opovrhnutím a s akou nenávisťou a posmechom hľadeli Rimania na Židov. Zároveň poznáme aj 

nenávisť Židov voči pohanom. Vzájomná nevraživosť týchto ľudí odrádza od akejkoľvek 

spolupráce. No a práve do takejto situácie zasahuje Boží Syn. To čo mohol vidieť, keď vošiel do 

tejto krajiny bol len hriech, ktorý ničil ľudí na oboch stranách. Videl obrovskú nenávisť, ktorú mali 

vo svojich srdciach. Videl Židov a videl Rimanov. Tu prvý krát Pán Ježiš vyslovuje ostré slová nad 

neverou Izraela. Zároveň slová plné zasľúbení a milosti nad tými, ktorých srdcia sú ochotné 

prijímať Božiu zvesť. Aká bola teda skutočnosť doby Pána Ježiša Krista? Hriech,  nenávisť, stále 

nepokoje. 

 

Ak sme doteraz pozorne počúvali, skúsme sa zamyslieť nad tým, ako asi pôsobí tento príbeh na nás 

milí bratia, milé sestry? Možno sa nám zdá ako film na plátne a my sa  cítime ako nezúčastnení 

diváci. No tu by sme si mali uvedomiť, že do tohto filmu patríme  i my všetci.  Je totiž aj o nás. 

Skúsme rozmýšľať, čo by  videl Pán Ježiš keby teraz prišiel medzi nás? Aká je skutočnosť dnešnej 

doby? Tiež je plná hriechu, nenávisti a nepokojov. A ďalšia otázka, ako by sme sa my postavili ku 

zvesti, ktorú priniesol Pán Ježiš? Boli by naše srdcia ochotné prijímať Jeho zvesť a nasledovať Ho, 

alebo by boli pyšné, zákerné a falošné. Sami vidíme, že i dnes sa nájdu aj takí, ktorí z úctou 

prijímajú slová i prostriedky Božej milosti. Ale i dnes sa nájdu aj takí, ktorí nezaslúženou milosťou, 



a prostriedkami Božej milosti pohŕdajú. Tak sa naša doba ničím nelíši od tej, kedy Pán Ježiš počul 

nádherné vyznanie od rímskeho vojaka. 

 

 

No vráťme sa späť do doby telesnej prítomnosti Božieho Syna na tejto zemi. Vidíme zbožných 

veriacich ľudí a vidíme tých, ktorí sa z viery vysmievajú. 

Rímsky stotník prichádza pred Pána Ježiša s pokorným srdcom a prosí za svojho sluhu. Aj to nám 

prezrádza charakter tohto človeka. Ako som už hovorila, Rimania nepovažovali svojich otrokov za 

ľudské bytosti, ale za predmety, ktoré môžu predávať a kupovať. Stotník sa však pozeral na sluhu 

ako na člena svojej rodiny. 

 

Pán Ježiš, keď vidí pokoru a lásku s akou tento muž prichádza je ochotný ihneď ísť a uzdraviť  

trpiaceho.  No tu je ďalšia vec, ktorá nás môže na stotníkovi zaraziť. Odpovedá: „Nie som hoden, 

aby si vošiel pod moju strechu.“ Je zaujímavé prečo odpovedá práve takto. 

Skôr sme zvyknutí na odpoveď typu: Bolo by mi nepríjemné, aby si Ty, Pán Ježiš prišiel do môjho 

domu. Všetci  by sa mi smiali a pohoršovali by sa na mne. Alebo: Nehnevaj sa, ale moje postavenie 

nedovoľuje, aby si ty Žid prišiel do môjho domu.  Moje postavenie si vyžaduje nesmiernu 

obozretnosť. Nemôžeš pomôcť s diaľky? 

 

No stotník plný odvahy z viery hovorí  Pánovi Ježišovi: „Povedz iba slovo a ozdravie môj 

sluha.“   A ako to všetko odôvodňuje? Nasledujúcou predstavou. Ja som človek, Ty Pán Ježiš si 

Pán! Ja som podriadený a musím poslúchať vrchnosť- Ty si Pánom nad všetkým.  Ja mám pod 

sebou niekoľko vojakov- Tebe je podriadené úplne všetko. Keď ja vydám rozkaz, ihneď sa splní. 

Vojaci urobia všetko čo prikážem. Poslušnosť je taká presná, že sa nekladú žiadne otázky a nestrpí 

sa žiadne váhanie. A s tejto svojej ilustrácii na vlastnej práci vyvodí náš stotník zaujímavý záver: 

Ježiš je Pán a má moc nad chorobou i nad smrťou. Kto by mu mohol odporovať? Čo povie to sa 

stane, Keď povie chorobe odíď, odíde,  keď povie zdraviu a sile príďte, prídu. A moc smrti musí 

ustúpiť. 

A práve na príklade rímskeho stotníka Pán Ježiš i nám ukazuje čo to znamená veriť v Božiu moc. 

Čítali sme, že táto stotníkova  viera a dôvera v Božie slovo dostala do pomykova aj samotného Pána 

Ježiša Krista. Otočiac sa k svojim učeníkom hovorí: „Veru veru vám hovorím u nikoho v Izraely 

som nenašiel takej viery. 

 

Pán Ježiš i tento príklad využíva na to, aby rozšíril obzory učeníkov, ale i naše obzory. Prichádza 

Mesiáš a nesie svoje posolstvo: „Priblížilo sa kráľovstvo nebeské, pokánie činte dokiaľ je čas.“ Pán 

Ježiš teda prichádza s posolstvom, ktoré narúša delenie vtedajšieho sveta na Pohanov a vyvolený 

národ Izraelský. Prináša posolstvo, ktoré vyžaduje vieru. Prináša posolstvo, ktoré vyžaduje život 

podľa tejto viery. A On toto všetko nenachádza u vyvoleného národa izraelského, ale práve 

v pohanskom svete a vo svete hriešnikov. Títo majú otvorené srdcia pre Božiu zvesť. 

Pán Ježiš prichádza so svojím posolstvom a tak nám ukazuje cestu do Božieho kráľovstva. A žiada 

od nás len tak málo. 

 

Žiada od nás vieru, dôveru a ochotu prijímať Jeho slovo a zveriť mu celý svoj život. Prijíma tých, 

ktorí sú ochotní ďalej niesť Božiu zvesť, no pyšných a pokrytcov zavrhuje. 

Viera sa však dočká splnenia svojho očakávania. Nikto totiž nevkladal márne svoju dôveru v Pána 

Ježiša Krista. Kým človek svojou neverou privedie na seba nešťastie, veriaceho Pán vypočuje 

a spasí. Preto máme byť ako tento stotník a s pokorou v srdci prichádzať pred Pána Boha. 

S pokorou v srdci prosiť o čokoľvek. O pomoc v chorobe, o potešenie v zármutku, o podporu,  keď 

sa zdá, že nič nejde tak ako by malo. O pomoc keď sa nám nedarí. S pokorou v srdci prosiť 

o odpustenie hriechov. Môžeme prosiť o upokojenie každej búrky v našom živote, pretože vieme, že 

Pán Ježiš  dobrým premáha zlé. Preto aj nám do našich trápení a starostí dnes znejú jeho slová: 

„Choď a staň sa ti, ako si uveril.“  Amen 



 

Modlitba 

Oslavujeme Ťa, nebeský náš Otče, že si poslal na svet svojho Syna, aby sa stal naším 

Vykupiteľom a Spasiteľom. Pane Ježiši Kriste, Ty si nám otvoril prameň večného života, 

odpúšťajúcej lásky a milosti. V Tebe poznávame plnosť Božieho milosrdenstva. V svetle Tvojho 

slova vidíme svoje nedostatky a hriechy. Keď stojíme pri prameni živej vody, vidíme vyprahlú 

púšť vo svojich srdciach. Náš život žaluje proti nám, ale Ty, dobrotivý Pane, nespomínaš naše 

previnenia, ale stále obnovuješ svoje milosrdenstvo. Prosíme Ťa, zjav nám svoju lásku i slávu. 

Uspokoj nás svojou prítomnosťou. Znovuzroď nás pôsobením Ducha Svätého. Posilni našu vieru, 

aby sme ochotne pracovali na vzraste Tvojho kráľovstva na zemi. Požehnaj našu cirkev, rozhojňuj 

v nej dary Ducha, posväť nás všetkých, aby sa aj cez nás šírila známosť Tvojej pravdy. Vypočuj 

nás, Pane, a požehnaj nás! Amen. 

 

Piesne: ES: 37,49 

 

 


